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در بازار مسكن 
 معاون وزیر راه و شهرسازی: تحول بنیادینی
در حوزه آمار بازار مسکن ایجاد شده است 

 در آینلده  نزدیلک، گلزارش ماهانله قیملت و معاملات 
مسلکن در تماملی اسلتان های کشلور را ارائله ملی کنیلم.

در حالي كه عده اي در بازار مس��كن با بورس بازي در برخي از مناطق 
خاص، ميانگين قيمت كل بازار مسكن تهران را افزايش مي دهند، شبيه 
معاملات در سهام هاي شاخص ساز براي اينكه بازار در ركود  بورس را در 
صعود نشان دهند، به نظر مي رسد دوران اين اقدامات در بازار مسكن 
به سرآمده و نرخ گذاري در اين بازار به واسطه دستكاري قيمت ها نيز 
پايان خواهد يافت. در همين راستا معاون وزير راه و شهرسازی با بيان 
اينكه وزارتخانه متبوعش تحول بنيادينی در حوزه آمار بازار مس��كن 
ايجاد كرده است، گفت: در آينده نزديک با دعوت از خبرنگاران به شكل 
ويدئوكنفرانس��ی، گزارش ماهانه قيمت و معاملات مسكن در تمامی 

استان های كشور را ارائه می كنيم.
يكي از دلايل آشفتگي بازار مسكن در ايران به سطحي كه اين بازار به 
شكل شگفت آوري تحت تصرف متقاضي سرمايه اي قرار گرفته است 
عدم نظارت بر نرخ گذاري صحيح و ممانعت از دلال بازي و دستكاري 
قيمت ها بود، ام��ا همزمان با اينكه رئيس جمه��ور گفت نرخ هاي بازار 
مسكن با واقعيت هاي اقتصاد ايران همخواني ندارد، شاهد تغييراتي در 
اين حوزه هستيم كه مي تواند در آينده تخليه حباب قيمتي ملک در 
كل بازار مسكن را به نمايش بگذارد. در همين راستا معاون وزير راه و 
شهرسازی با بيان اينكه وزارتخانه متبوعش تحول بنيادينی در حوزه 
آمار بازار مسكن ايجاد كرده اس��ت، گفت: در آينده نزديک با دعوت از 
خبرنگاران به شكل ويدئوكنفرانسی، گزارش ماهانه قيمت و معاملات 

مسكن در تمامی استان های كشور را ارائه می كنيم.
شايد براي افكار عمومي قابل باور نباشد كه بازار بزرگي چون مسكن به 
سادگي نرخ هايش صرفاً به دليل محدود بودن بازار شناور و عدم نظارت 
بر معاملاتي مشكوك از سوي دلالان و سفته بازان دستكاري شود. البته 
رويدادهايي در جريان اس��ت كه اميد مي رود بازار مسكن در آينده با 

تخليه حباب قيمتي سنگيني روبه رو شود.
رئيس جمهور چندي پيش به صراحت عنوان داشت كه نرخ هاي كنوني 
در بازار مسكن با واقعيت هاي اقتصاد ايران همخواني ندارد و به اعضاي 
اقتصادي كابينه دستور داد در رابطه با س��اماندهي بازار مسكن ورود 
جدي داش��ته باش��ند. در پي اين رخداد وزارت راه و شهرسازي اعلام 
كرد كه رئيس جمهور خواستار انتقال صنف مش��اوران املاك از ذيل 
وزارت صمت به وزارت راه وشهرس��ازي است كه اتحاديه املاك اعلام 
تمكين كرد. از سوي ديگر اعلام گزارش هاي مس��كن تهران از سوي 
وزارت راه و شهرس��ازي قطع ش��د و دليل اين رويداد، غلط انداز بودن 
انعكاس اطلاعات خام سامانه ثبت معاملات مسكن و مستغلات اعلام 
شد، كاري كه مدت هاست مراجع آماري چون مركز آمار و بانک مركزي 
انجام مي دهند و هم اكنون بانک مركزي ك��ه هنوز نرخ ارز را در درگاه 
اينترنت��ي اش 4200 تومان انعكاس مي ده��د، بلافاصله گزارش هاي 
مس��كن را بر پايه اطلاعات خام س��امانه ثبت معاملات املاك منتشر 
مي كند كه از منظر وزارت راه و شهرس��ازي اين روي��داد مصداق ارائه 

اطلاعات گمراه كننده به بازار است.
دليل اين رويداد نيز اين است كه كليت بازار مسكن مدت هاي مديدي 
است كه در ركود شديد گرفتار آمده، اما در برخي از مناطق بازار مسكن 
همانند سهام هاي شاخص س��از مبادلاتي انجام مي گيرد كه ميانگين 
نرخ بازار مسكن در تهران را به شكل پيوسته افزايش مي دهد و با تكرار 
اين رويداد به كليت بازار، اين تصور القا مي ش��ود ك��ه نرخ ها در حال 
افزايش اس��ت. حال وقتي به ش��كل جزئي وضعيت 22 منطقه تهران 
بررسي مي شود، مي بينيم كه در بسياري از مناطق اصلًا مبادله اي انجام 
نمي گيرد و بازار در ركود است، اما صرفاً در برخي از مناطق لوكس نشين 
و گرانقيمت، بورس بازي مس��كن ادامه دارد، ش��بيه آنچه در برخي از 
سهام هاي شاخص ساز در بورس انجام مي گيرد. از اين رو امروز مي توان 
به مهندسي افزايش ميانگين نرخ مسكن تهران كه ليد نرخ گذاري ساير 

استان هاي كشور است، مشكوك بود.
محمود محمودزاده در گفت   وگو با ايس��نا اظهار كرد: آمار بازار مسكن 
كل استان های كشور به ش��كل ماهانه تهيه ش��ده و آماده ارائه است. 
در حقيقت رويه آمار را تغيي��ر داده ايم و بنا داريم در يک نشس��ت با 
حضور خبرنگاران حوزه مس��كن اين طرح را تشريح كنيم. وی افزود: 
تحول بنيادين در بحث آمار بازار مس��كن ايجاد شده و قطعاً اگر مردم 
و اصحاب رس��انه آن را ببينند، حمايت خواهند كرد. معاون وزير راه و 
شهرسازی گفت: در روزهای آينده از تعدادی خبرنگار دعوت و به شكل 
ويدئوكنفرانسی به تشريح برنامه جديد وزارت راه و شهرسازی به بحث 
آمار بازار مسكن می پردازيم. محمودزاده همچنين با بيان اينكه برنامه 
مرحله دوم افتتاح پروژه های اقدام ملی مسكن در آينده اعلام خواهد 
ش��د، تصريح كرد: در حال برنامه ريزی هس��تيم تا بتوانيم زمان بندی 
پروژه های طرح اقدام ملی مس��كن را نهاي��ی و در آينده نزديک اعلام 
كنيم. در كل كشور هزاران پروژه است كه به مرحله افتتاح رسيده و در 
حال آناليز موضوعاتی همچون انشعابات، تأسيسات، محوطه سازی و 

ديگر آيتم های اين واحدها هستيم.
وی در پاسخ به اين سؤال كه اگر واحدهای اقدام ملی در محدوده شهرها 
اجرا شود با مشكل زيرس��اخت مواجه نخواهد شد، گفت: خير، اگر در 
محدوده باشد مشكلی از بابت خدمات و زيرساخت ها نخواهد داشت. 
يكی از دلايلی كه اصرار داريم مس��كن ملی در محدوده شهرها باشد، 
اين است كه بتوانيم زيرساخت ها را تأمين كنيم. اين موضوعات از قبل 

پيش بينی شده و با كوچک ترين هزينه و زمان می تواند اجرا شود.
وزارت راه و شهرسازی از تيرماه امس��ال به بعد گزارش تحولات بازار 
مسكن را كه هر ماهه ارائه می داد، متوقف كرد. محمد اسلامی، وزير راه 
و شهرسازی معتقد اس��ت كه ارائه آمار تهران روی ديگر شهرستان ها 
تأثير می گذارد. با اين حال بانک مرك��زی گزارش های ماهانه را ارائه و 
ميانگين قيمت مسكن تهران در مهرماه ۱۳۹۹ را متری 26/7 ميليون 
تومان اعلام كرد. اسلامی چند روز قبل به نوعی با زير سؤال بردن آمار 
بانک مركزی عنوان كرده بود كه متوسط قيمت خانه در تهران متری 
۱۵ ميليون تومان است. محمودزاده هم پيش از آن گفته بود اگر آمار 
منطقه يک را از ش��هر تهران حذف كنيم، متوس��ط قيمت به كمتر از 

20ميليون تومان می رسد.

در حالی به دنبال 
مصوبلات اخیلر     گمرك

برای تسلهیل ترخیص کالاهای دپو شلده در 
گمرک و بنادر، ترخیص این کالاها در دستور کار 
قرار گرفته اسلت که طبق اعلام معاون فنی 
گمرک، در حال حاضر حلدود 7/3 میلیون تن 
کالای اساسی و غیراساسی و همچنین ۹۹ هزار 
کانتینر در گمرکات و بنادر موجود است و امکان 
ترخیص حدود ۶۰ درصدی کالاهای اساسلی و 
7۰ درصلدی کالاهلای تولیدی فراهم اسلت.

به گزارش ايس��نا، طی مدت اخي��ر و با توجه به 
اهميت ترخيص كالاهای دپو ش��ده در گمرك 
و بنادر، مصوباتی در راس��تای تسهيل ترخيص 
اين كالاها صادر ش��د كه بع��د از اب��لاغ آن به 
دستگاه های مربوطه از روز )۱۸ آبان ماه( صاحبان 
كالا می توانند در چارچوب ضوابط تعيين شده 

نسبت به ترخيص كالای خود اقدام كنند.
اما اينكه در آس��تانه ترخيص كالاهای موجود 
در گمرك و بن��ادر چه ميزان كالای دپو ش��ده 
وجود دارد، گزارش��ی اس��ت كه مهرداد جمال 
ارونق��ی، مع��اون فن��ی گم��رك در گفت وگو 
با ايس��نا آن را تش��ريح كرد. طبق اعلام معاون 
فنی گم��رك، در حال حاضر مي��زان موجودی 
كالاهای غيركانتينری به 7 ميليون و ۳۵۱ هزار 
تن می رس��د كه ۳ ميليون و ۹۳4 هزار تن آن را 
كالاهای اساسی و مابقی را كالاهای غيراساسی 
تشكيل می دهد كه تا ۸0 درصد آن شامل مواد 
اوليه و ماشين آلات خطوط توليد است. همچنين 
۹۹ هزار و 2۹4 كانتينر  )TEU( نيز در گمرك 
و بنادر موجود اس��ت كه تعداد كانتينرهای پر 

وارداتی به بيش از ۳۵ هزار باكس می رسد.
   چگونگی ترخیص فلوری کالاهای دپو 

شده
با ابلاغ مصوبات اخير ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت و ستاد تنظيم بازار برای رفع موانع ترخيص 

كالا كه در اهم آن حل و فصل مشكلات ارزی قرار 
داشت، معاون فنی گمرك معتقد است كه امكان 
ترخيص حدود 60 درصدی كالاهای اساسی و 
70 درصدی كالاهای توليدی فراهم شده است.

اين در حالی اس��ت كه طی مصوباتی مقرر ش��د 
كه بانک مرك��زی تأمي��ن ارز ترجيحی كالاهای 
اساس��ی فاقد اس��ناد مالكيت با اولوي��ت اعلامی 
وزارت صمت را انجام دهد. همچنين بانک مركزی 
نس��بت به صدور اعلاميه تأمين ارز برای كالاهای 
اساسی اعتباری با تعهد سه ماهه از زمان ترخيص 
كالا از گمرك )جهت تأمي��ن ارز ترجيحی( اقدام 
كند. از س��وی ديگر كالاهای اساسی و كالاهای 
ضروری مورد نياز واحدهای توليدی با تشخيص 
و اعلام وزارت صمت )دارای قبض انبار تا آبان ماه 
۹۹(، بدون الزام به كدرهگي��ری بانک مركزی از 
گمركات ترخيص مي شوند، به گونه ای كه از تاريخ 
۱0آبان ماه به بعد واردكنندگان بتوانند از رويه های 
بانكی )ارز نيما( واردات در مقابل صادرات )خود و 
غير(، برای پروانه های صادراتی سال ۱۳۹۸ به بعد 
ارز اشخاص از طريق سامانه جامع تجارت )كنترل 

توسط صمت و بانک مركزی( استفاده كنند.
همچنين گمرك ايران نسبت به ترخيص درصدی 
كالاهای اساسی و نهاده های توليد )رديف تعرفه 
و اولويت توس��ط صمت اعلام می شود( تا سقف 
۹0 درصد كه در ص��ف »تخصيص« يا »تأمين« 
ارز بانكی باش��ند، اقدام كند و از سويی چنانچه 
ردي��ف تعرفه من��درج در ثبت س��فارش كالا با 
استنباط گمرك تغيير كند، مش��روط بر اينكه 
ش��رح تجاری كالا تغيير  نكن��د و رديف تعرفه 
اس��تنباطی گمرك، جزو رديف تعرفه كالاهای 
ممنوعه )گروه 4( يا اولويت ارزی غيرفعال)گروه 
27( يا رديف تعرفه كالاهای دارای توليد مشابه 
داخلی نباشد، در خصوص اقلام گروه های يک، 
2۱،22،2۳ و 24 نيازی به اصلاح ثبت سفارش 

وزارت صمت نخواهد بود.

چه ميزان كالاي موجود در گمركات امكان ترخيص دارد

 روند اصلاحي بورس را
از اين پس ريزش بخوانيم

 وضعیت ریزشی بورس، فرصت اصاح نرخ ارز 
و طا را بر باد داد

اگر چه انتظار مي رفت بازار سرمایه روز گذشته را با رشد شاخص ها 
به پایان برساند، اما در این روز نیز روند اصاحي بازار که دیگر برخي 
از کارشناسان نیز آن را نزول مي خوانند، ادامه یافت. این رویداد در 
حالي است که بازار بورس و فرابورس 2۰ مرداد ماه تا کنون معادل 
کل حجم نقدینگي یعني 3هزارهزار میلیارد تومان از ارزش خود را 
از دست داده است. همین ریزش ها موجب شده است تا نقدینگي 
در روزي که انتظلار مي رود نرخ ارز، طا و سلکه با اصاح مواجه 
شلود، به این بازارها ورود کند و مانع از اصاح این بازارها شلود. 
اگر چه تا قبل از 20 مرداد سال جاري ش��اهد صعودهاي پي در پي 
بازار سرمايه بوديم، اما از آن تاريخ تا كنون جز اصلاحي كه برخي از 
كارشناسان هنور واژه ريزش را براي آن به كار نمي برند، چيز ديگري 
در بازار سرمايه رؤيت نمي ش��ود، از اين رو كه بايد از وزير اقتصاد و 
شوراي عالي بورس و رئيس سازمان بورس و مديران اركان پرسيد، 
چرا در زماني كه بازار در رشد بود تعادل هاي عرضه و تقاضا را برقرار 
نكرديد كه ارزش بورس و فرابورس به محدوده ۹هزارهزار ميليارد 
تومان برسد و سپس هم اكنون به محدوده 6هزارهزار ميليارد تومان 
اصلاح كند. شايد در ش��رايط كنوني اگر بازار سرمايه رو به راه بود، 
مي توانستيم به واس��طه هدايت نقدينگي به اين بازار، تعادل را در 
اقتصاد برقرار كنيم، زيرا در شرايطي كه روز گذشته انتظار مي رفت 
بازار ارز، طلا و سكه اصلاح شود به لطف ركورد شكني حجم پول در 
محدوده 6۵0 هزار ميليارد تومان، اصلاح چنداني در بازارهاي مذكور 
شكل نگرفت و در ساعات مياني روز گذش��ته مجدداً به لطف ورود 

نقدينگي به بازار ارز ، طلا و سكه رشد اين بازارها خبر ساز شد. 
در اين ميان بسياري از سهامداران كه به ش��كل روزانه در روزهاي 
معاملاتي، س��رمايه اي را كه آب مي رود، نظاره مي كنند، از مديران 
دولتي و شوراي عالي بورس و رئيس سازمان بورس و به ويژه رئيس 
كل بانک مركزي انتظار دارند در رابطه با آنچه در بازار سرمايه طي 
يكسال گذشته، گذشته است، گزارشي ارائه دهند تا مشخص شود 

دليل فراز و فرودهاي بازار سرمايه چه بود. 
شاخص كل بورس اوراق بهادار تهران روزگذشته هم در روند سقوط 
قرار گرف��ت و در نهايت با كاهش 22 هزار و 402 واحد روبه رو ش��د 
و ارزش معاملات بورس به 2/2هزار ميلي��ارد تومان كاهش يافت. 
سهامداران حقيقي كه با هزار اميد و آرزو به اين بازار ورود كرده اند، 
همچنان نااميدانه به تابلوي بورس نگاه مي                                   كنند كه شاخص هاي آن 

قرمز است و شاخص كل بورس مرتب كاهش پيدا مي كند. 
ديروز نيز در پايان معاملات ش��اخص كل بورس با كاهش 22 هزار 
و 402 واح��د به رقم يک ميلي��ون و 240 هزار و 4۸4 واحد رس��يد. 
همچنين ش��اخص كل بورس با معيار هم وزن ب��ا كاهش 2 هزار و 
70۸ واحد به رقم ۳6۸ هزار و ۸66 واحد رسيد. ارزش بازار در بورس 
اوراق بهادار تهران به بيش از 4 ميلي��ون و 7۱4 هزار ميليارد تومان 
رسيد. اگر چه روزگاري در بورس و فرابورس حدود ۳0 الي 40 هزار 
ميليارد تومان مبادله در روز رقم مي خورد، اما روز گذشته مجموع 
ارزش معاملات ب��ورس اوراق بهادار و فرابورس اي��ران تنها بيش از 
4 هزار و ۹0 ميليارد تومان بود، بدين ترتيب به نظر مي رس��د بازار 
س��رمايه به ارائه تحليل همه جانبه در رابطه با آنچه در آن گذشته 
است، نياز دارد تا سهامداران بتوانند در رابطه با ماندن يا رفتن از اين 

بازار تصميم درستي را اتخاذ كنند.

کدخدايي: منبع واقعی يارانه کالاهای اساسی بايد مشخص شود
 سخنگوي شوراي نگهبان:  اینکه مجلس به دنبال تصویب قوانیني است که با معیشت مردم مرتبط است، اقدام خوبي است

اما اگر منابع اجراي این طرح قابل تحقق نباشد، طرح »رد« خواهد شد

شلفاف نبودن بودجله و دخلل و خلرج دولت 
موجب شلده تا نمایندگان به رغلم صرف زمان 
زیاد جهت تصویلب طرح هاي اقتصلادي چون 
پرداخلت یارانه کالاهلاي اساسلي و اعام این 
خبر در جامعله و شلکل گیري انتظلار حمایت 
دوللت و مجلس از ملردم در شلرایط کرونایي، 
به یکباره سلخنگوي دولت با اشلاره به کسري 
بودجه دوللت و تنگنلاي منابع از علدم اجراي 
طرح مجلس سخن بگوید و در همین راستا نیز 
سخنگوي شوراي نگهبان با اشاره به بررسي جزء 
به جزء منابع مالي درنظر گرفته شده براي طرح 
پرداخت یارانه کالاهاي اساسلي بگوید اگر این 
منابع قابل تحقق نباشد، طرح »رد« خواهد شد. 
دخل و خرج دولت به يک كلاف سر درگم مي ماند 
كه كمتر شخصي در كشور از حقيقت دخل و خرج 
دولت خبر دارد. نكته جالب اين است كه دولت در 

هر شرايطي با كسري بودجه مواجه است؛ يعني اگر 
نرخ نف��ت و ميزان صادرات آنْ در بهترين ش��رايط 
قرار داشته باشد باز هم كسري بودجه و تورم داريم 
و هنگامي كه به دلايلي چون تحريم يا كاهش نرخ و 
صادرات نفت نيز درآمد دولت از اين محل پايين باشد 

نيز باز هم با كسري بودجه و تورم روبه رو هستيم. 
با توجه به اينكه هم اكنون در شرايط تحريم ها، محل 
درآمدي دولت روي فركان��س ايجاد بدهي و آينده 
فروشي تنظيم شده است و اين رويداد به شكل گيري 
حجم بده��ي بيش از ه��زار هزار ميلي��ارد توماني 
منتج شده است، به نظر مي رس��د بودجه نويسي و 
عدم شفافيت بودجه همچون گذشته نمي تواند ادامه 
يابد، زيرا توليد ناخالص داخلي كاهش يافته اس��ت 
و ميزان س��رمايه گذاري حتي به حدي نيست كه 
هزينه هاي اس��تهلاك را تأمين كند، از اين رو بهتر 
است نمايندگان مجلس به جاي اينكه در ماه هاي 

پاياني دولت طرحي را مرقوم كنند، به فكر مطالعه 
همه جانبه بخش بخش بودجه اي باشند كه دولت 

تقديم مجلس مي كند. 
هم اكنون بودج��ه عمومي در ۵00 ه��زار ميليارد 
تومان و بودجه ش��ركت ها نيز در م��رز 2هزار هزار 
ميليارد تومان است كه نكته جالب در رابطه بودجه 
شركت آن اس��ت كه حدود ۸0 درصد شركت ها يا 
زيان ده هستند يا اينكه هزينه و درآمدشان سر به سر 
است و بسياري از شركت ها سيستم بانكي را درگير 
بدهي هاي خود كرده اند، اين در حالي است كه احكام 
مربوط به ورشكستگي، انحلال و ادغام در شركت ها 
اصلًا مورد توجه قرار نمي گيرد، در اين ميان جا دارد 
نمايندگان سطح مطالعات و بررسي هاي خود را در 
رابطه با تک تک وزارتخانه هاي دولتي و شركت هاي 
تابعه و مؤسسات و بانک هاي دولتي تا پيش از ارائه 
لايحه بودجه ۱400به مجلس بالا ببرند و اگر قرار 

است تورم را كنترل كنند يا معيشت مردم را مورد 
حمايت نقدي يا كالايي قرار دهند به واسطه اصلاح 

بودجه ريزي غير عملياتي اين مهم شكل بگيرد. 
البت��ه با وج��ودي كه اخي��راً نماين��دگان مجلس 
مدعي شدند كه بعد از س��اعت ها مطالعه و جلسه 
با نمايندگان دولت منابع لازم و كافي را براي طرح 
يارانه كالايي شناس��ايي كرده اند، اخيراً سخنگوي 
دولت سخن ديگري در اين رابطه گفت و مدعي شد 

منابع به طور صحيحي ديده نشده است. 
در همين راستا س��خنگوي ش��وراي نگهبان در 
گفت وگو با خبرن��گار مهر درباره نح��وه مواجهه 
شوراي نگهبان با مصوبه اخير مجلس در خصوص 
الزام دولت ب��ه پرداخت يارانه كالاهاي اساس��ي 
و احتمال رد يا تأييد آن از منظ��ر حقوقي اظهار 
داش��ت: اينكه مجلس به دنبال تصويب قوانيني 
است كه با معيشت مردم مرتبط است، اقدام خوبي 
اس��ت و ما اصل اين ايده را تأييد مي كنيم، اما اين 
نكته را هم بايد توجه داش��ت كه شوراي نگهبان 
دو ابزار و معيار بيش��تر ندارد؛ يكي موازين شرع و 

ديگري قانون اساسي. 
عباس��علي كدخدايي ادامه داد: طبيعتاً نمايندگان 
مجلس يا هر فردي خارج از شوراي نگهبان انتظار 
دارند ما اجازه ندهيم خلاف قانون اساسي يا موازين 

شرع، مصوبه هاي مجلس تصويب شود. 
   جلسلاتي که شلوراي نگهبان با طراحان 

طرح برگزار کرد
سخنگوي شوراي نگهبان يادآور شد: تا كنون چند 
جلس��ه اي با نمايندگان طراح اين طرح در شوراي 
نگهبان برگزار كرده ايم؛ نكاتي كه احياناً محل ايراد 
بود، به آنها يادآوري شده است؛ مانند قانون انتخابات، 
وقتي اين طرح ها در مجلس بررسي مي شود، حين 
مذاكرات و پيش��نهادهاي نمايندگان ني��ز قطعاً با 

تغييراتي روبه رو خواهد شد. 
   احتملال ایراد اصلل 7۵ به مصوبله یارانه 

کالاهاي اساسي
وي يكي از ايرادات شوراي نگهبان به مصوبه يارانه 
كالاهاي اساس��ي مجلس را ايراد اص��ل 7۵ قانون 
اساسي عنوان كرد و گفت: ما در شوراي نگهبان به 
نمايندگان تذكر داديم كه در برابر هزينه ثابتي كه 
ايجاد مي شود، درآمد ثابتي هم در نظر گرفته شود؛ 
به عبارت ديگر، محل تأمين اعتبار اين هزينه ها، بايد 

يک »منبع واقعي« باشد. 

  گزارش   یک


